

Title (en)

Method for manufacturing cartridge cases for firearms and cases obtained thereby.

Title (de)

Verfahren zur Herstellung von Patronenhülsen für Feuerwaffen und damit erzeugte Hülsen.

Title (fr)

Procédé pour la fabrication de douilles de cartouches pour armes à feu et douille ainsi obtenue.

Publication

EP 0435830 A1 19910703 (FR)

Application

EP 90830153 A 19900406

Priority

IT 378489 A 19891222

Abstract (en)

The method according to the invention, which allows the manufacture of cartridge cases for firearms of the type having three elements represented by a cylindrical tube (2), a strengthening part (3) which can be arranged in the tube (2) and a base (4) capable of fitting over the tube (2) provides for: the use of a strengthening part (3) obtained from an almost non-deformable material and already provided with at least one end-tooth (31) on the perimeter and protruding from the said part, the use of a base (4) having an open bottom and of different diameters provided for the formation of an annular tapered collar (43) defining a housing (45) in which can be received the anchoring tooth (31) of the strengthening part (3) and one of the ends (21) of the tube (2); and the formation of the case (1) by the insertion of the tube (2) into the base (4) in such a way that it protrudes beyond the portion (41) of smaller diameter of the base (4), by the insertion of the strengthening part (3) firstly into the base (4) and then into the tube (2) in such a way as to fold the respective end portion (21) until contact with the wall of the housing (45) defined by the collar (43) of the base (4) and finally by the folding of the portion of larger diameter (42) of the base (4) in such a way as to bring it into contact with the strengthening part (3). <IMAGE>

Abstract (fr)

Le procédé suivant l'invention, qui permet de fabriquer des douilles de cartouche pour armes à feu du type à trois éléments représentés par un tube cylindrique (2), une pièce de renforcement (3) disponible dans le tube (2) et un culot (4) susceptible d'être coiffé sur le tube (2), prévoit: l'utilisation d'une pièce de renforcement (3) obtenue d'une matière presque indéformable et déjà pourvue d'au moins une dent périphérique d'extrémité (31) faisant saillie de celle-ci; l'utilisation d'un culot (4) à base ouverte et de diamètres différents prévoyant la formation d'un collier annulaire (43) effilé définissant un logement (45) dans lequel peuvent être reçues la dent d'ancrage (31) de la pièce de renforcement (3) et l'une des extrémités (21) du tube (2); et la formation de la douille (1) par l'introduction du tube (2) dans le culot (4) de manière qu'il déborde au-delà de la portion (41) de diamètre plus petit du culot (4), par l'introduction de la pièce de renforcement (3) d'abord dans le culot (4) et ensuite dans le tube (2) de manière à en replier la respective portion d'extrémité (21) jusqu'au contact avec la paroi du logement (45) défini par le collier (43) du culot (4) et enfin par le repliement de la portion de plus grand diamètre (42) du culot (4) de manière à l'amener en contact avec la pièce de renforcement (3). <IMAGE>

IPC 1-7

F42B 5/307

IPC 8 full level

F42B 5/307 (2006.01); **F42B 5/285** (2006.01)

CPC (source: EP)

F42B 5/307 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] FR 1430385 A 19660304 - GEVELOT SA
- [A] US 3675576 A 19720711 - WHITNEY CHARLES D
- [A] FR 454548 A 19130707 - WIESBADENER STANIOL-UND METALLKAPSEL-FABRIK A FLAC [DE]
- [A] BE 704039 A 19680201
- [A] FR 1553453 A 19690110
- [A] FR 2011986 A1 19700313 - OLIN MATHIESON

Cited by

US5710391A; US8418621B2; US6305291B1; WO2010009723A1; WO9848238A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0435830 A1 19910703; EP 0435830 B1 19931222; AT E99044 T1 19940115; AU 635990 B2 19930408; AU 6825690 A 19910627; BR 9006561 A 19911001; CA 2013981 A1 19910622; CA 2013981 C 19990824; CN 1023512 C 19940112; CN 1054131 A 19910828; DE 69005432 D1 19940203; DE 69005432 T2 19940414; ES 2047306 T3 19940216; IT 1235986 B 19921215; IT 8903784 A0 19891222; RU 2069302 C1 19961120; YU 241390 A 19941115

DOCDB simple family (application)

EP 90830153 A 19900406; AT 90830153 T 19900406; AU 6825690 A 19901219; BR 9006561 A 19901221; CA 2013981 A 19900405; CN 91100743 A 19901221; DE 69005432 T 19900406; ES 90830153 T 19900406; IT 378489 A 19891222; SU 4894136 A 19901221; YU 241390 A 19901221